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Így telt 2020 a választókerületben

A trianoni békeszerződés 100. évfordulóján, június 4-én megváltozott 
megyénk neve, Csongrád-Csanád megyére. A mai kor Csongrád megyé-
jének délkeleti része az egykori, 1030-ban alapított Csanád vármegye 
két délnyugati járása volt korábban. Lázár János országgyűlési képviselő 
indítványára, 70 év után megyénk neve a csanádi identitást is őrzi.

2020 nyarán megkezdődött a Pitvarosi Petőfi Sándor Általános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola felújítása. A Hódmezővásárhelyi Tankerületi Központ sikeresen pá-
lyázott az Emberi Erőforrás Fejlesztési Operatív Programban és 482 millió forint tá-
mogatási összegből felújítja az iskolaépületet, a tetőt, az aulát, a jelenlegi szolgálati 
lakást pedig oktatást szolgáló helyiségekké építik át. Egy bővítménnyel összekötik 
az intézmény épületeit, felújítják a játszóudvart, valamint napelemes rendszert épí-
tenek ki. A beruházás 2021 első felében készülhet el.

Többször is a térségben járt és Lázár János országgyűlési 
képviselővel is egyeztetett Palkovics László Innovációs és 
Technológiai miniszter. Júniusban a tram-train munká-
latairól, júliusban a Mezőhegyesen zajló beruházásokról 
számolt be a képviselő, aki ekkor elmondta, az agrárium 
digitalizációja a költséghatékonyságról szól melyhez egy 
erős szövetségest talált Palkovics László személyében.
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Év elején lemondott 
Kiszomboron Szegvári Er-
nőné polgármester, ezért 
időközi választást írtak ki 
a településen. Ezt végül 
Szirbik Imre nyerte, aki 
nagy fölénnyel utasította 
maga mögé a másik két 
jelöltet: Csanádi Ferencet 
és Tóth Antalt. De nem 
csak Kiszomboron, Csa-
nádpalotán is időközi vá-
lasztást írtak ki, ám végül 
erre a járvány miatt nem 
került sor. Itt azonban a 
képviselő-testület osz-
latta fel magát a polgár-
mester, Debreczeni István 
sorozatos botrányai, és 
egyszemélyes döntései 
miatt. A választásra vár-
hatóan idén kerül sor.

Alig fél év alatt újult meg 2020-ban a Mezőhegyestől az 
M43-as autópályáig, Pitvaroson és Csanádpalotán keresz-
tül haladó a 4434-es és 4451-es jelű összekötő úthálózat. 
A 22 kilométeres szakaszon új burkolat, ahol szükséges 
volt pályacsere, új felfestések, útburkolati jelek és táb-
lák készültek, de felújították a mezőhegyesi hidat is. Az 
útépítés Lázár János közbenjárására 3 milliárd 200 millió 
forintból valósult meg. 2021 nyarán már egy újabb be-
ruházás, a Csanádpalota-Pitvaros-Mezőhegyes kerék- 
párút  építése kezdődik mintegy 1,1 milliárd forintos TOP-
os forrásból.

Szeptember 9-én letették az új földeáki torna-
terem alapkövét, Juhász Roland állami vagyon-
gazdálkodásért felelős államtitkár, Sárfalvi Péter 
sportlétesítményekért és sportkapcsolatokért fele-
lős helyettes államtitkár, Lázár János országgyűlé-
si képviselő, valamint Hajnal Gábor polgármester 
közreműködésével. A kormány 907 millió forint 
támogatást ad a csarnok megépítéséhez, amely-
nek célja, hogy a fiatalok minél jobb körülmények 
között sportolhassanak.

2020 márciusában eldőlt: egy év múlva, vagyis 2021 márciusában folytatódhat a vásárhelyi kór-
ház fejlesztése, emeletráépítéssel. Kallai Árpád, a Csongrád Megyei Egészségügyi Ellátó Központ 
vásárhelyi és makói intézményének főigazgatója elmondta, hogy két szint ráépítésével korszerű 
belgyógyászati és gyermekosztályt alakítanak ki. A beruházást nem támogatta a vásárhelyi ön-
kormányzat, így a Magyarország – Románia határon átnyúló népegészségügyi pályázat 3 milliárd 
forintos magyar forrásából valósítják meg azt.
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Szeptember 23-án a térség elmúlt tíz évének legjelentősebb oktatási be-
ruházásának alapkövét rakták le Makón. Az Almási iskola teljes megújulását 
az Európai Unió 1,4 milliárd forinttal, a kormány 1 milliárd forinttal támogatja. 
Az új, 16 tantermes intézmény építése megkezdődött, 2022 áprilisára pedig 
be is fejeződhet.

Átadták a mintegy 28 millió 700 ezer forintból megújult kiszombori 
rotundát. A kormány támogatását a Szeged-Csanádi Egyházmegye 
nyerte el. Megújult a körtemplom homlokzata és szigetelték a fala-
kat. Kicserélték a bádogos szerkezeteket, a tetőre hófogókat helyez-
tek, lefolyócsatornát alakítottak ki és megépült a csapadékvíz szik-
kasztórendszere. A rotunda környékét térkővel burkolták és megújult 
a körtemplom díszvilágítása is.

Egy új, modern, 40 férőhelyes böl-
csődét kapott Kiszombor, melyet 
170 millió forint állami támogatásból, 
100 millió forint hitelből és 32 millió 
forint önerőből valósítottak meg. 
A Belügyminisztériumtól a fejlesztés-
re 46 millió forint vissza nem térí-
tendő támogatást is kaptak, amely-
nek köszönhetően többek között a 
bölcsőde környezete is megszépül, de 
bútorokat és kültéri játszóeszközöket 
is vásároltak belőle. A projekt célja a 
település bölcsődei gyermeklétszá-
mának növelése volt: a jelenlegi 26 
férőhely további 14-gyel bővült.

A Szeged-Csanádi egyházmegye sikeres pályázatának kö-
szönhetően 83 millió 500 ezer forintból megújult az óföldeá-
ki erődtemplom, az ország egyetlen olyan temploma, amely 
vizesárokkal körbevett dombon áll. A munkálatoknak köszön-
hetően elkészült a vizesárok fölötti új fahíd, megvalósult a 
teljes külső felújítás: szigetelték a falakat, kifestették a hom-
lokzatot, kijavították a tetőt és a torony faszerkezetét, és 
kiépült a csapadékvíz-elvezető rendszer. A belső felújítások 
során korszerűsödött az elektromos hálózat, új, energiataka-
rékos lámpákat szereltek fel, valamint elkészült a kamera-
rendszer. Emellett a Magyar Falu Programnak köszönhetően 
15 millió forintból megtörtént a plébánia épület felújítása is. 
A felújításhoz Lázár János országgyűlési képviselő is hozzá-
járult több millió forinttal: ebből padlófűtés készült.

LEGYEN AZ IDEI ÉV ÉPÍTÉSZETI 
ÖRÖKSÉGE AZ ERŐDTEMPLOM!

Szavazzon az óföldeáki erődtemplomra február 
4-e és 18-a között a

highlightsofhungary.hu/ 
jeloltek-2020/ofoldeaki-erodtemplom oldalon.

A templom akár 2 millió forintot is nyerhet!
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A koronavírus-járvány 
meglehetősen nehéz hely-
zetbe hozta a vállalkozókat 
is, hiszen a járvány miatt 
sokuknak be kellett zár-
niuk, így megcsappantak a 
bevételeik. A családok és a 
vállalkozások érdekében a 
kormány a gazdaságvédel-
mi akcióterv kiegészítésé-
ről rendelkezett – jelentette 
be Orbán Viktor miniszter-
elnök karácsony előtt a 
Facebook-oldalán közzétett 
videóban. A döntés mintegy 
800 ezer vállalkozásnak se-
gített országszerte.

Orbán Viktor elmondta, 
hogy a kis- és középvál-
lalkozások, valamint az 
egyéni vállalkozók ipar-
űzési adóját január 1-jétől 
a felére csökkentik. Ezek 
a vállalkozások adják a 
legtöbb munkahelyet, és 

ők a legsérülékenyebbek a 
járvány idején – indokolta 
az intézkedést, hozzátéve: 
mivel az iparűzési adó az 
önkormányzatokhoz folyik 
be, ezért a 25 ezer lakosnál 
kisebb települések a kor-
mánytól támogatást kapnak 
a kiesése miatt, a nagyobb 
önkormányzatok pénzügyi 
helyzetét pedig majd egyen-
ként tekintik át.

A MEGYÉBEN 33 EZER 
VÁLLALKOZÁST ÉRINT

Csongrád-Csanád megyében 
az iparkamara tájékozta-
tása szerint több, mint 33 
ezer olyan vállalkozás van, 
amelyeken segített az ipar-
űzési adó felezése. Hajdú 
József, a Csongrád Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara 
vásárhelyi elnöke lapunknak 
kiemelte: jelen helyzetben 

a vállalkozásoknak minden 
segítség sokat jelent, így az 
iparűzési adókedvezmény is.
„A támogatásoknak véle-
ményem szerint alapvetően 
két időszakra kell koncent-
rálniuk: a válság alatti és 
a válság utáni időszakra. A 
válság ideje alatt a fő cél a 
munkahelyek megtartása, 
utána pedig a gazdasági 
stabilitásuk megerősítése” 
– emelte ki a helyi kamara 
elnöke, majd hozzátette: eh-
hez – többek között – szük-
ség lenne további adónemek 
csökkentésére, és további 
bértámogatásra is.

MEGMENEKÜLT 
A KEREKES ÉTTEREM

A vásárhelyi Kerekes Ét-
terem tulajdonosa Kerekes 
Ádám elmondta, egyértel-
műen óriási segítség a kor-
mány döntése.
„Éttermi szolgáltatással, 
cateringgel és rendezvé-
nyekre történő kiszállítással 
foglalkozunk. Utóbbi két 
szegmesben tavaly nagy 
kieséssel kellett számol-
nunk, ahhoz, hogy „életben 
tudjunk maradni”, teljesen 
átálltunk a kiszállítás-
ra. Egyébként bár családi 
vállalkozás a miénk, azért 
vannak alkalmazottaink, és 
bedolgozókat is foglalkoz-
tatunk. Szerencsére senkit 

nem kellett elküldenünk. 
A két fix alkalmazottra a 
másik rendeletben foglalt 
bértámogatást is fel tudtuk 
venni a járványhelyzetben. 
Az iparűzési adó felezése ná-
lunk pl. most 600 ezer forint 
kifizetése helyett 2-300 ezer 
forintot jelent, ami ebben a 
helyzetben most istenkirály” 
– mesélte lapunknak még a 
megpróbáltatások ellenére 
is mosolygó fiatal vállalkozó.

TÖBB SZÁZ MUNKAHELY 
MARADT STABIL

Bodrogi Csaba, a Bodrogi 
Bau cégcsoport ügyvezető-
igazgató-helyettese lapunk-
nak elmondta: számukra 
is nagy segítség, hogy a 
kormány lefelezte az ipar-
űzés adó mértékét, mivel a 
cégcsoportjuk több közepes 
vállalkozást is tömörít.
„A cégcsoportnál jelenleg is 
mintegy 300 főt foglalkozta-
tunk, ez a támogatás pedig 
abban segít bennünket, 
hogy minden embert meg 
tudjunk tartani, biztonság-
gal. A tavalyi év nekünk sem 
volt könnyű, de hál’ istennek 
stabil maradt a cég, amit a 
kormány támogatásának is 
köszönhetünk. Sőt, a ko-
rábban elkezdődött fejlődés 
sem ért véget. Így igaz, hogy 
azoknak az önkormányza-
toknak, ahol jelen vagyunk, 
valamivel kevesebb folyik 
be a cégtől iparűzési adóból, 
ám nem a fele, hanem annál 
több, hiszen ennyit tudott 
fejlődni a cég az előző évhez 
képest. De ez szerintem igaz 
minden fejlődő cégre” – mu-
tatott rá Bodrogi Csaba, aki 
azt is kiemelte: az iparűzési 
adó lefelezésén kívül a hitel-
moratórium is nagy segítség 
volt nekik tavaly. 

800 ezer vállalkozáson
segített az iparűzési

adó felezése

ÍGY SEGÍT AZ IPARKAMARA
A Kamarai Pénzügyi Alapok rendszert decemberben a nano- 
és mikrovállalkozások gyors segítésére alakították át, 1 millió 
forintos támogatási összeggel. Emellett átalakították a mun-
kaszervezetüket, hogy a kamarában igényelhető Széchenyi 
Kártya Program válságkezelő, gazdaságmentő hitelkonstruk-
cióihoz minél több vállalkozás férjen hozzá. Ennek meg is lett 
az eredménye, mivel a hitelkonstrukciókból több mint 17 mil-
liárd forinthoz jutottak a megye vállalkozásai a kamarán ke-
resztül. Ez jóval több, mint háromszorosa a 2019-ben folyósí-
tott összegeknek.
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A Magyar Falu Programot 
2019-ben indította a kor-
mány azzal a céllal, hogy 
a kisebb településeket is 
vonzóvá tegyék a fiatal csa-
ládok számára. A megnyert 
támogatások összege eddig 
meghaladta a 130 milliárd 
forintot, és 12 ezer sikeres 
pályázat futott be. A vá-
lasztókerületbe eddig közel 
780 millió forint támogatás 
érkezett.

Orbán Viktor a 2019-es 
önkormányzati választá-
sokat követően kiemelt 
feladatként beszélt a vidék 
fejlesztéséről.

  „A harmadik, szép 
feladat pedig, hogy a 
Magyar Falu Prog-
ramot megerősítsük, 
mert óriási az érdek-
lődés ez iránt, ezért 
ennek a pénzügyi ke-
reteit, a formáit sze-
retném megerősíteni.”

A program egyik fő célja, 
hogy a megfelelő infrastruk-
túra – utak, járdák, közösségi 
terek megújulása – mellett 
legyen megfelelő orvosi ellá-
tás is a kisebb településeken 

is. Ezért 2020-ban már 973 
településen újítottak fel or-
vosi rendelőket és szereztek 
be eszközöket.
Csongrád-Csanád megye 
4. számú választókerület-
ben is számos fejlesztés 
történt ezen a téren: még 
a 2019-es, sikeres pályá-
zatoknak köszönhetően 
több mint 330 millió fo-
rintot költhettek a falvak 
önkormányzatai temető 

fejlesztésre, óvodák külső 
és belső fejlesztésére, orvosi 
rendelők modernizálására, 
orvosi eszközök beszer-
zésére, belterületi utak 
felújítására, járdajavításra, 
és közterület karbantartá-
sához szükséges eszközökre, 
mindemellett azonban több 
településen az egyházak 
is pályáztak, ott közösségi 
tereket fognak megújítani a 
program segítségével.

A program pályázatai le-
hetőségei természetesen 
tavaly is megnyíltak: a 
választókerületben ezúttal 
az utak és járdák, polgár-
mesteri hivatalok, oktatási 
intézmények felújításának 
támogatása mellett számos 
civil szervezet is sikeresen 
pályázott, összesen közel 
450 millió forint értékben. 
A választókerület sike-
res pályázatainak összege 
így megközelíti immár a 
780 millió forintot.

Gyopáros Alpár, a Miniszter-
elnökség modern telepü-
lések fejlesztéséért felelős 
kormánybiztosa kiemelte: 
a 2021-es költségvetés az 
eddigieknél is nagyobb for-
rást nyújt a Magyar Falu 
Programnak, amelynek jövő 
évi koncepciója már ala-
kul, falusi utcák és járdák, 
valamint önkormányzati 
épületek felújítására, falu- 
és tanyagondnoki buszok, 
illetve kommunális eszközök 
beszerzésére biztosan hir-
detnek új pályázatokat.

2020: Újabb 450 millió forintot nyertünk
a Magyar Falu Programban

„Mint minden kisebb településnek, így 
Kis zombornak is nagyon fontosak a külön-
böző pályázatok, hiszen ezeknek a támoga-
tásoknak köszönhetően szépülhet, fejlőd-
het. A Magyar Falu programban nyertünk 
már pénzt az óvodának, ide új játékokat 
vettünk, de több utca burkolatát is meg 
tudtuk újítani. Idén pedig a temetőben 
urnakápolnát építünk, ami 44 urnának ad 
majd helyet, rendbe tesszük a kerítést, és a 
bejárat feletti tetőt, újabb játékokat tudunk 
venni az óvodának, és ki fogjuk bővíteni 
az Ady Endre Művelődési Házat is, most a 
szomszédos telek megvásárlására nyer-
tünk ehhez pénzt. Ahogyan a korábbi évek-
ben, úgy a jövőben is részt veszünk minden 
lehetséges pályázaton, hiszen ez nagy 
segítséget jelent” – mondta el lapunknak a 
település polgármestere, Szirbik Imre. 

A királyhegyesi Egészségház mintegy 36 millió forintból újult meg, főként a prog-
ramnak köszönhetően, ami ebből 30 millió forintot biztosított. A fejlesztésnek 
köszönhetően egy épületben kapott helyet az orvosi rendelő, a védőnői szolgálat és 
a házi gondozási központ.
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AMBRÓZFALVA Ambrózfalvi Nyugdíjasok Klubja – nappali ellátás visszaállítása 6,000,000 Ft

APÁTFALVA Faluház felújítás 12,123,459 Ft

Közterület karbantartására eszközbeszerzés 8,556,120 Ft

CSANÁDALBERTI Orvosi eszközök beszerzése 2,481,901 Ft

CSANÁDPALOTA 0 Ft

FÖLDEÁK Földeák Község Önkéntes Tűzoltó Egyesülete – tűzoltóautó beszerzés 6,000,000 Ft

Közterület karbantartását szolgáló eszköz beszerzése 9,866,358 Ft

Orvosi rendelő felújítása 28,376,238 Ft

KISZOMBOR Útfelújítás – Börcsök Andor és Dózsa György utca, új aszfaltréteg 29,523,239 Ft

Óvodai játszóudvar és közterületi játszótér fejlesztése 2,998,762 Ft

Kiszombor-Maroslelei Egyházközségért Alapítvány, épületrész felújítás 6,000,000 Ft

Temető infrastruktúrális fejlesztése 4,994,356 Ft

Elhagyatott ingatlanok közcélra történő megvásárlása 5,000,000 Ft

Iskolaépület felújítása 46,387,823 Ft

KIRÁLYHEGYES Óvodai játszóudvar és közterületi játszótér fejlesztése 4,877,901 Ft

KÖVEGY Tanya-és falugondnoki buszok beszerzése 14,680,999 Ft

Orvosi rendelő felújítása 23,181,154 Ft

Faluház felújítás 12,689,808 Ft

Egyházi tulajdonban lévő temető infrastrutúrális fejlesztése 4,865,133 Ft

Temető infrastrutúrális fejlesztése 1,054,100 Ft

MAGYARCSANÁD Óvodai játszóudvar és közterületi játszótér fejlesztése 4,666,539 Ft

MAROSLELE Egyházi közösségi tér fejlesztése – Magyarok Nagyasszonya plébánia 29,999,305 Ft

Nyitnikék Egyesület – eszközbeszerzés 1,998,730 Ft

Maroslelei Sportegyesület – eszközbeszerzés 1,998,000 Ft

Óvodaépület felújítás 4,770,784 Ft

Temető infrastrutúrális fejlesztése 4,970,400 Ft

MÁRTÉLY 0 Ft

NAGYLAK Temető infrastrukturális fejlesztése 4,888,102 Ft

Óvodai játszóudvar és közterületi játszótér fejlesztése 4,999,863 Ft

NAGYÉR Művelődési ház fejlesztése 32,969,459 Ft

Óvodaépület felújítása 45,998,240 Ft

ÓFÖLDEÁK Útfelújítás – Rózsa utca, teljes útburkolat, Návay és József A. utca záróaszfalt 28,170,840 Ft

Temetői infrastruktúra fejlesztés 29,961,806 Ft

PITVAROS Szolgálati lakás felújítása 14,999,859 Ft

SZÉKKUTAS Járdaépítés/felújítás – anyagtámogatás 2,947,536 Ft

Gregus Máté Bio Kertbarát és Faluszépítő Egyesület – közösségi tér építése 4,150,000 Ft

Székkutasi Vendégvárók Egyesülete 1,000,000 Ft

ÖSSZESEN Magyar Falu Program 2020 448,146,814 Ft

A MAGYAR FALU PROGRAM EREDMÉNYEI 2020
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CÉLEGYENESBEN A TRAM-TRAIN BERUHÁZÁS

„Egy 80 milliárdos beruházással gazda-
godik Szeged és Hódmezővásárhely, egy 
olyan beruházással amely nem került 
egy forintjába sem egyetlen vásárhelyi-
nek sem” – így kezdte gondolatait Lázár 
János azon a sajtótájékoztatón, amelyet 
az első tram-train kocsi bemutatásának 
apropóján szerveztek meg Szentesen. 
Kiemelte: naponta 10 ezer ember ingá-
zik a két város között, ők hamarosan 
akár 30 perc alatt eljuthatnak az egyik 
város belvárosából a másikba. 
Az országgyűlési képviselő azt is 
elmondta: egy 15 évvel ezelőtt meg-
álmodott beruházás valósul most meg, 
amelynek köszönhetően mindössze 
30 perces távolságra kerül egymástól 
Szeged és Hódmezővásárhely belváro-
sa. Január 9-én megérkezett hazánkba 
az első kocsi, és februárban jöhet a 
következő. 

  „Magyarország legmodernebb 
kötöttpályás tömegközlekedési 
rendszerét építjük ki Szeged 
és Hódmezővásárhely között, 
amely néhány éven belül egy 
agglomerációba egyesítve, lé-
nyegében ikervárossá teszi a két 
települést, ennek minden gazda-
sági, munkaerő- és ingatlanpia-
ci előnyével együtt. Az egyedül-
álló beruházásnak köszönhe-
tően a hétköznapok is megvál-
toznak, a két megyei jogú város 
között eltűnik a távolság, a 
szolgáltatások, a munkahelyek, 
az oktatási-kulturális-közigaz-
gatási lehetőségek mellett az itt 
élő emberek, családok, barátok 
is közelebb kerülhetnek egymás-
hoz. Rövidesen sokkal jobb lesz 
hódmezővásárhelyinek és talán 
szegedinek is lenni” – emelte ki 
Lázár János a villamosvasúti 
kocsi érkezésekor, majd később 
azt is elárulta, miért kiemelt 
jelentőségű, hogy célegyenesbe 
érkezett a tram-train beruházás.

„Az én városom és az én életem szem-
pontjából történelmi jelentőségű ez a 
nap, az első villamos-vasút megjelenése 

majd néhány hét múlva próbaüzembe 
állása. Csak ahhoz fogható Hódmező-
vásárhely életében, amely az 1870-es 
években a vasutat jelentette, amikor a 
vasút, a kötött pálya megjelent Szeged-
nél, Hódmezővásárhelynél és Békéscsa-
bánál, akkor az emberek a 19. századból 
átléptek a 20. századba. Amikor a vas-
útvillamos megjelenik Hódmezővásár-
helyen akkor az emberek lezárják a 20. 
századot, átlépnek a 21. századba és azt 
remélem, hogy Magyarország minden 

KÖZBESZÓLT A JÁRVÁNY, 
DE A PROJEKT NEM ÁLLT LE
A Magyar Kormány március 11-én ren-
delte el a koronavírus-járvány miatti 
veszélyhelyzetet, ami a projekt lebo-
nyolítására is hatással volt. Olyan in-
tézkedéseket hoztak, amelyek csök-
kentik a fertőzésveszélyt: a dolgozók 
a munka egy részét otthonról végzik, 
ahol pedig nem lehet home office-
ban dolgozni, ott gondoskodtak a 
munkavállalók védelméről. A munká-
sok elkülönített, 5-6 fős csapatokban 
dolgoztak és igyekeznek betartani az 
1-2 méteres távolságot – azóta is.

Lázár János: a vásárhelyiek megfogták
az Isten lábát, megkötötték az évszázad üzletét!

3200 NÉGYZETMÉTEREN FÁKAT, 
CSERJÉKET IS ÜLTETNEK

A projekt zöldítést is hozott, melyet 
2021 elején fejeznek be, lényegében 
csak ez maradt hátra. Közel félezer 
fát, 13 ezer cserjét és ugyanennyi éve-
lőt telepítenek a beruházás kapcsán. 
Juhar, kőris, oszlopos tölgy, díszkör-
te – leginkább ezeket telepítették és 
fogják a munkálatok végéig. A zöldfe-
lületek a cserjékkel, évelőkkel együtt 
mintegy 3200 négyzetmétert foglal-
nak majd el.
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vidéki régiója, különösképpen Szeged és Hódmezővásárhely 
ezzel a lépéssel közelebb jut ahhoz a nyugat-európai életszín-
vonalhoz, amely mindannyiunk számára 30 éves célkitűzés. 
Az újabb álmunk az, hogy Hódmezővásárhelyt, Szegedet és 
Szabadkát elővárosi vasút-villamos kösse össze 3 év múlva, 
és ezáltal ennek a régiónak a jövője és az itt élő emberek élet-
minősége sokkal sikeresebb, eredményesebb és jobb minősé-
gű legyen, mint amilyen volt” – mondta el Lázár János, majd 
azt is kiemelte: ha ez a beruházás sikeres lesz, akkor ország-
szerte több településen is érdemes lesz megvalósítani: akár 
Budapesten, Szombathely és Kőszeg, Nagyvárad és Debrecen 
között.

A NYOMVONAL ÉS A MEGÁLLÓK
A tram-train Szegeden az 1-es villamos vonalán közlekedik 
Szeged pályaudvartól Szeged-Rókus vasútállomásig, majd a 
135-ös számú vasútvonalon halad tovább Hódmezővásárhelyre.
Hódmezővásárhelyen a villamosok Hódmezővásárhelyi Nép-
kert vasútállomás – Ady Endre út – Tóalj utca – Szőnyi utca 

– Kossuth tér – Andrássy út – Kálvin tér – Bajcsy-Zsilinzsky út – 
Mérleg utca (Nagyállomás) vonalon fognak közlekedni. A 3200 
méter hosszú városi villamosvonalon hat megálló épült: Hód-
mezővásárhelyi Népkert, Bartók Béla utca, Hősök tere, Kossuth 
tér, Kálvin János tér, Hódmezővásárhely, nagyállomás.  A Nagy-
állomás épülete, egy azóta szintén zöld utat kapott beruházás, 
a Szeged-Békéscsaba vasútipálya-felújítás projekt keretében 
szintén meg fog újulni.

EZT KELL TUDNI A HIBRID CITYLINK VILLAMOSKOCSIKRÓL:

– 37 méter hosszúak
– 71 tonnásak
– városban 50 km/h sebesség
– városon kívül 100 km/h sebesség
– 216 férőhely/kocsi, ebből 4 mozgássérült férőhely
– kerékpárt is lehet rajtuk szállítani
– akadálymentesek, alacsonypadlósak
– ingyenes WIFI-hálózat
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2020 egy meglehetősen nehéz év volt 
mindenki számára: a Kínában ki-
tört koronavírus-járvány hazánkba 
is begyűrűzött tavaszra, és átírta a 
mindennapi életünket. A legnehezebb 
teher talán a frontvonalban helyt-
álló egészségügyi dolgozókra hárul a 
mai napig. A megoldást egyértelműen 
a védőoltás jelenti majd, a vakcinák 
beszerzésén nagy erőkkel dolgozik 
most is a kormány. A választókerület-
ben élőket is új kihívások elé állította 
a pandémia, ám az összefogás ereje 
a bajban ezúttal is megmutatkozott: 
a térség országgyűlési képviselője, 
Lázár János magánemberként is igye-
kezett példát mutatni, de a települések 
vezetői is helytálltak, csak úgy, mint 
számos civil és különböző szervezet, 
alapítvány.

A HELYI HŐSÖKET TÁMOGATTÁK

Lázár János még a tavasszal összesen 
hárommillió forintot utalt át az Életün-
kért-Egészségünkért Hódmezővásár-
hely és Makó Lakosságáért Alapítvány, 
azaz a vásárhelyi és a makói kórház 
számlájára. – Jogosan várjuk az ál-
lam és az önkormányzat segítségét a 
bajban, de a lehetőségeinkhez mérten 
mindannyiunknak ki kell vennünk a 
részünket a küzdelemből és a helyi 
hősök támogatásából – nyilatkozta az 
adomány kapcsán a politikus.

A Tiszta Szívvel Egyesületnek is ki-
emelt célja volt az év során az egész-
ségügy megsegítése. Az immár 15 éves 
vásárhelyi civil szervezet a novemberi 
SzeretetSüti jótékonysági akciója által 
összesen 5 millió forintot juttatott el 
a kórháznak. A sürgősségi osztálynak 
ajánlották fel a támogatást, amit esz-
közfejlesztésre fordítanak majd.

ÍGY VÉDEKEZTEK 
A VÁLASZTÓKERÜLET TELEPÜLÉSEI

Makón az egészségmegőrzés mellett a 
munkahelyek megtartása is kihívást 
jelent. Farkas Éva Erzsébet polgár-
mester lapunknak elmondta: tavasz-
szal egy szakmai stábot hívtak össze, 
akik tanácsokkal segítik a járvány 
alatt a városvezetést. November 11-e 
óta kötelező a maszk viselése a város 
közterein, a rászoruló idősek krízis-
telefonszámon kérhetnek segítséget a 
bevásárlásban, gyógyszerkiváltásban, 
postai csekkek befizetésében és meleg 
étel házhoz szállításban. A lakosoknak 
maszkokat biztosítanak. Az első hul-
lám idején a nem lakáscélú ingatlanok 
bérleti díjának 50%-kal – a második 
hullámban 20%-kal – való csökken-
tésével, a Városi Piacon helypénz és 
bérletidíj-kedvezménnyel, karácsony 
előtt az újszülöttek 100 ezer forintos 
támogatásának kifizetésével – mely 
közel 250 családot érintett – igyekezett 

az Önkormányzat támogatni a helyi 
vállalkozókat, családokat. Emellett 
létrehozták a Turizmus Élénkítési Ala-
pot és számos adománygyűjtési akciót 
szerveztek.

Számos intézkedést hozott Magyar-
csanád, ahol a falunapra szánt 2,5 mil-
lió forintot a járvány elleni küzdelem-
re csoportosították át. Tíz önkéntes 
például szájmaszkokat varrt, amelyhez 
az alapanyag mintegy ötszázezer forin-
tot tett ki. Mintegy 1400 darab készült, 
ebből minden helyi lakos ingyenesen 
kapott.

Székkutason az év során több száz 
maszkot osztottak szét a településen 
élők között. Egy alkalommal például 
500 darab szövetmaszkot juttattak el 
a lakosokhoz, de a 60-65 év közöttiek 
számára külön is adományoztak 160 
darabot az orrot és szájat eltakaró esz-
közből. Emellett gazdaságvédelmi in-
tézkedés is született: az önkormányzati 
tulajdonú bérleményekben a vállalko-
zások számára a novemberi és de-
cemberi bérleti díjat elengedték. Azok 
pedig, akik bezárásra kényszerültek, a 
2021-es építményadójuk 50 százalékát 
tudják majd leírni.

Kövegyen a szájmaszkokat a köz-
munkaprogram keretében kezdte el 
gyártani az önkormányzat. A telepü-
lés még márciusban megnyugtatott 
mindenkit: az idős, rászoruló lakosok 
számára a falugondnoki szolgálat 
biztosítani tudja az élelmiszerek vala-
mint a nagyon szükséges gyógyszerek 
beszerzését.

Pandémia 2020 – küzdelem a világjárvány ellen
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A KORONAVÍRUS ELLENI OLTÁSRA ITT TUD REGISZTRÁLNI: vakcinainfo.gov.hu

Lázár János december 24-én ajándé-
kot vitt a makói és vásárhelyi kórház 
dolgozóinak.
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750 VÁSÁRHELYI CSALÁD 
MEGÉLHETÉSÉT SEGÍTIK

  „A magyar kormány 
a magyar adófize-
tők pénzéből soha 
nem tudott és soha 
nem fog felelőtlenül 
gondolkodó polgár-
mestereket, és fele-
lőtlenül gazdálkodó 
városokat támogatni. 
De a kormány min-
dig kész arra, hogy 
felelősen gondol-
kodó vállalatokat, 
felelősen gondolkodó 
munkavállalókat és 
választópolgárokat 
támogasson”

– emelte ki Lázár János 
országgyűlési képviselő a 
közelmúltban a külügymi-
nisztériumban, ahol Szijjártó 
Péter külgazdasági és kül-
ügyminiszter bejelentette: 
több, meghatározó cég mel-
lett a vásárhelyi Villeroy&-
Boch több, mint 280 millió 
forintos támogatást kap a 
kormánytól.
Szijjártó Péter külgazdasági 
és külügyminiszter az ese-
ményen elmondta: három 
cég összesen 4 milliárd 
forint értékű beruházást 
indít, amelyhez a kormány 
mintegy 1,2 milliárd forint 
támogatást biztosít, így 1770 
munkahelyet védenek meg. 
Mindhárom cég – a Ville-
roy & Boch, a Mahle és a 
Beurer – 80 százalék feletti 
exporthányaddal dolgozik 
Magyarországon, így újabb 
beruházásaik a magyar ex-
port növekedését hozzák 
magukkal.

A Villeroy&Boch összesen 
283.779.000 forint támoga-
tást kap a jelenleg is zajló 
beruházásához, aminek a 
keretében két új mázoló-
sort és egy magasnyomású 
WC-öntőgépet telepít. A sza-
nitergyárban megvalósuló 
beruházások célja, hogy 

automatizálják a munka-
folyamatokat és csökkent-
sék a munkavállalók fizikai 
terhelését, növeljék az új 

technológiájú wc-k előállí-
tásának kapacitását, mert 
ezek egyre népszerűbbek, 
valamint megtartsák a 
munkahelyeket.

Lázár János országgyűlési 
képviselő az ünnepélyes 
bejelentésen kiemelte: ma a 
világban két fajta küzdelem 
folyik, az egyik küzdelem az 
emberi élet megmentéséért, 
a másik pedig a gazdasági 
élet megmentéséért.

„Szeretném a választó-
körzetem minden polgára 
nevében megköszönni azt a 
munkát a kormánynak amit 

az elmúlt egy esztendőben 
több száz ezer magyar ember 
munkahelyének megmen-
tése érdekében végzett, és 

most hozzájárul 750 vásár-
helyi család egzisztenciájá-
nak megőrzéséhez. A valós 
megoldás válság idején a 
beruházás és a befektetés 
jelentheti, amelynek itt most 
tanúbizonyságát teszik azok 
a cégek, akik ide eljöttek. Ez 
Hódmezővásárhely eseté-
ben is kifejezetten így van, 
hiszen a Villeroy&Boch egy 
felelősen gondolkodó válla-
lat, az egyik legsikeresebb 
privatizációt hajtotta végre 
Magyarországon, munka-
helyek százait létrehozva. 
A magyar kormány a ma-
gyar adófizetők pénzéből so-
ha nem tudott és soha nem 

fog felelőtlenül gondolkodó 
polgármestereket, és felelőt-
lenül gazdálkodó városokat 
támogatni. De a kormány 
mindig kész arra, hogy fe-
lelősen gondolkodó vállala-
tokat, felelősen gondolkodó 
munkavállalókat és válasz-
tópolgárokat támogasson. 
A Villeroy&Boch egy presz-
tízsmárkát jelent, hiszen a 
város legjobb, legnagyobb 
munkaadója és legnagyobb 
adófizetője. Talán ebben az 
esztendőben ezek a befizetett 
adóforintok jelenthetik a 
menekülőpályát a felelőt-
len városi gazdálkodásban 
a csőd elkerülése érdekében. 
A cég azt vállalta, hogy a 750 
munkahelyet megtartja és a 
750 embernek garantálja a 
jövőjét.”

Több mint 280 millió forintos állami támogatást

Fo
tó

: K
ül

üg
ym

in
is

zt
ér

iu
m

Fo
tó

: p
ro

m
en

ad
.h

u

„Magyarország a beruhá-
zás-ösztönző programmal 
világossá tette, hogy nem 
kezelni, hanem megelőz-
ni akarjuk a munkanélkü-
liséget. Magyarországon 
1434 vállalat összesen 
1676 milliárd forintnyi 
beruházást hajt végre. El-
mondhatjuk tehát, hogy 
Magyarország ennek az 
új világgazdasági kor-
szaknak a nyertesei közé 
tartozik” – hangsúlyozta 
a külügyminiszter. 

kapott a Villeroy
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MEZŐHEGYESI SIKEREK 2020
–  A 2020-as évben a két legnagyobb Magyar Sportló Tenyészszem-

lét megnyerték. Nestor-M champion mén lett. Korábban soha nem 
ért el ekkora sikert mezőhegyesi ló ménszemlén. A champion mén-
csikó pedig Revanzs-M lett.

–  Papp János a Magyar Bajnokságban egyéniben és csapatban is 
bronzérmet szerzett a mezőhegyesi nóniusz négyes fogatával.

A járvány ellenére elképesztően sikeres évet 
tudhat maga mögött a mezőhegyesi Nemzeti 
Ménesbirtok és Tangazdaság: Lázár János 
közbenjárására a kormány újabb 9,5 milliárd 
forinttal támogatja a fejlesztéseket, átadták 
Európa legmodernebb tehenészetét, elindult 
az öntözőrendszer fejlesztése, a Hangai fo-
gadó felújítása és a helyi szakképző iskola 
újjáépítése is. A kormánybiztos elkötelezett 
amellett, hogy a magyar családok asztalára 
megbízható és egészséges magyar élelmiszer 
kerüljön, ehhez szerinte elengedhetetlen a 
mezőgazdaság fejlesztése, Mezőhegyes pedig 
a magyar mezőgazdaság NASA-ja lesz.

Lázár: Mezőhegyes lesz a magyar
mezőgazdaság NASA-ja!

ÚJABB 9,5 MILLIÁRD KORMÁNYZATI 
TÁMOGATÁS

Újabb, 9,55 milliárd forint tőkeáteme-
lést hajtott végre a kormány nemrég a 
mezőhegyesi ménesbirtok számára. Eb-
ből az összegből a Mezőhegyesi Techni-
kum, Szakképző Iskola és Kollégium kap 
4,8 milliárd forintot, melyből tornacsar-
nok és egy 120 férőhelyes modern kollé-
gium épül. Lázár János fontos célkitűzése, 
hogy a legtöbb fiatal számára a megélhe-
tés lehetőségét biztosítsák Mezőhegye-
sen. Emellett pedig a vetőmagüzemet is 
felújítják.
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Nemrég beindult és kitűnő számokat 
hoz a 2,6 milliárd forintból kialakított 
robotizált tehenészet, ahol egyszerre 
16 tehenet fejnek emberi kéz beavatko-
zása nélkül.
Isaszegi Norbert termelési igazgató 
elmondta: első tapasztalatuk az, hogy 
az állatok szeretik az új helyet, eddig a 
példányok átlagosan 35 liter tejet ad-
tak egy nap, ez most 39-re nőtt, miköz-
ben az eddigi 3,1-ről 3,5-re emelkedett 
a tej zsírtartalma.
Lázár János kiemelte: úgy fogalmaz-
ták meg a terveket, hogy két-három év 
alatt 25 százalékos termelésnöveke-
dést érjenek el, az eddigi évi 10 millió 
liter tejet 11-12 millióra emeljék. Jelen-
leg 6 százaléknál tartanak, így akár 
túl is teljesíthetik a célt.
A kormánybiztos arra is kitért: az a cél, 
hogy hazánkban minden állatorvos 
járjon gyakorlatra a tanulmányai alatt 
Mezőhegyesre, ehhez pedig 1,9 milliárd 
forintból képzési központot is építenek.

A mintagazdaság célja, hogy tapaszta-
latokkal segítse a gazdákat, a robotizált 
rendszer ugyanis akár 20-30 egyedből 
álló tehenészetekben is bevezethető.

A telep Európában is egyedülálló mó-
don teljesen robotizált technológiát al-
kalmaz, valamennyi egyed GPS-nyom-
követővel van ellátva, amely méri az 
éllettani funkciókat.
A vízágyon fekvő állatok maguk döntik 
el, hogy mikor mennek fejésre.
A fejést egy automata, dupla beállású 
rendszer végzi, 8 robotban 16 állaton. 
Eközben a tehenek egyénre szabottan 
kapnak plusz takarmányt.

A RÁSZORULTAKON IS SEGÍTENEK
Lázár János fontosnak tartja, hogy a gazdasági szerepvál-
laláson túl amiben tudnak, a környékbelieknek is segítsé-
get nyújtsanak, ezért évről évre téli tüzelőt adományoz-
nak a rászorultaknak, hiszen a birtokhoz több, mint 1000 
hektárnyi erdő is tartozik.

Tudta?
A ménesbirtokon lévő lófajták – 
a nóniusz, a gidrán és a furioso – 
közül a nóniuszt a fogatsportban 
is használják, de alkalmas rendőr-
lónak is: több országban, többek 
között Belgiumban, Csehország-
ban, Szerbiában és Magyarorszá-
gon alkalmazzák a mezőhegyesi 
lovakat erre a célra.

BEINDULT A 2,6 MILLIÁRDBÓL KIALAKÍTOTT ÚJ TEHENÉSZET

ÖNTÖZŐRENDSZER IS ÉPÜL A MÉNESBIRTOKON

A mezőhegyesi ménesbirtok 10 ezer hektáros, amiből 8500 hektár 
szántóterület. 5500 hektáron fejlesztenek öntözőrendszert, ami-
hez a kormány 8,5 milliárd forintot biztosít. A fejlesztéssel ez lesz 
a legnagyobb egybefüggő öntözött terület. A háromrészes beru-
házásban a legmodernebb, XXI. századi öntözéstechnológiát ho-
nosítják meg, amelyben drónokkal is összekapcsolják az öntözést. 
A légi felvételeknek köszönhetően megfigyelhető lesz, mennyi 
vízre van szükség, az öntözőrendszert pedig ez alapján tudják sza-
bályozni. Lázár János kiemelte: a fejlesztésnek köszönhetően jóval 
kevesebb víz fog kárba veszni, ez pedig a vetőmagüzem miatt is 
fontos.
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Orbán Viktor miniszter-
elnök a közelmúltban újabb 
kiemelt feladattal bízta 
meg Lázár Jánost: fel kell 

gyorsítania, és le kell vezé-
nyelnie a makói Hagyma-
tikum Gyógyfürdő fejlesz-
tését. A fürdő bővítésének 

kiviteli tervei készen van-
nak, Makovecz Imre egy 
csodálatos Atlantisz 
világot álmodott meg még 

korábban a Hagymatikum-
ba. Ahhoz azonban, hogy a 
kivitelezés megindulhasson, 
Lázár János első feladata 
kormánybiztosként az lesz, 
hogy szerezzen 9 milliárd 
forintot.

Lázár János ennek kapcsán 
a Rádió7-nek adott interjú-
jában elmondta: a Makó vá-
rosában élők összetartanak, 
nincs széthúzás a városban. 
Abban is teljes az egyetértés, 
hogy a Makói Hagymati-
kum igen fontos a település 
gazdasága, jövője szempont-
jából. Az egyik nagy siker a 
térségben, mert nemcsak ön-
maga eltartására képes, ha-
nem hasznot is tud termelni, 
ezért kiemelten fontos a 
fejlesztése.

  „A Miniszterelnök úr 
azzal hívott fel, hogy 
úgy ítélik meg a kor-
mányzatban, hogy 
a magyar gazdaság 
erősítéséhez, illetve 
a gazdaság növeke-
dés újraindításához 
szükség van a turiz-
mus fejlesztésére, és 
ebben a dél-alföldi 

ATLANTISZ, 
A CSODAVILÁG

A Hagymatikumot tervező Ybl 
Miklós-díjas építész, Mako-
vecz Imre eredeti tervei kö-
zött szerepelt egy különleges 
szoborparkot is magában fog-
laló élményrészleg, amelynek 
Makovecz az Atlantisz nevet 
adta. Ezek azonban a fürdő 
elkészülésekor nem valósul-
tak meg. Most ezeket a ter-
veket porolta le és frissítette 
fel az építész fia, Makovecz 

Benjamin által vezetett Ma-
kona Tervező Kft. munkatársa, 
Gerencsér Judit. Az új tervek 
szerint így a fürdő egy új, csa-
ládi élményzónával, az Atlan-
tisszal bővül majd, amely egy 
különleges kupolarendszer 
alatt születne meg, számos, 
különleges szobor kapna itt 
helyet, amelyeket speciális 
fényjátékkal világítanának 
meg. Ezenkívül épül majd egy 
új csúszdatorony, még több 
medence, és az öltözők szá-
mát is növelni fogják.

120 SZOBÁS 
SZÁLLODA IS ÉPÜL

Lázár János a beruházás kap-
csán kiemelte: az attrakció 
még több turistát vonz majd, 
ezért elengedhetetlen, hogy 
egy újabb, modern, négy-
csillagos szálloda is várja 
majd őket, hiszen a vendég-
éjszakák száma már így is 
magas, de a beruházást 
követően rohamosan nőni 
fog. A kormánybiztos azt is 
hangsúlyozta: a már meglé-
vő panziótulajdonosokat is 
segíteni kell a vállalkozásaik 
fejlesztésében. A turisztikai 
ügynökség szerint nem ör-
dögtől való, hogy a települé-
sen eltöltött vendégéjszakák 
száma a jövőben eléri a 
200 ezret, ezért minden szál-
láshelyre szükség lesz majd. 
A beruházásokkal egyéb-
ként Makó méltó turisztikai 
versenytársa lehet majd akár 
Gyulának is.

Lázár János: 9 milliárd forint támogatást szerzek
Makónak!
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Átszervezik az agrár-felsőoktatást 
Magyarországon. A korábbi Szent 
István Egyetem február 1-jétől a ha-
tékonyabb és magasabb színvonalú 
felsőoktatás érdekében alapítvá-
nyi fenntartásban működik tovább. 
A Magyar Agrár- és Élettudományi 
Egyetemért Alapítvány kuratóriumá-
ban együtt dolgozik Lázár János, a 
mezőhegyesi ménesbirtok kormány-
biztosa és Csányi Sándor, az OTP 
elnök-vezérigazgatója.

A kuratórium elnöke, Csányi Sándor 
elmondta: mivel az agrárium megha-
ladja a magyar GDP 10 százalékát, ezért 
olyan agrárfókuszú szakembereket kell 
képezni, akik rendelkeznek modern és 
digitális képességekkel, hogy a vidéki 
értelmiség bástyái lehessenek. Több 
mint 14 ezer hallgatóval és 50 telephely-
lyel rendelkezik az egyetem, melynek 
átszervezésével a cél, hogy Európa leg-
jobb agráregyetemévé váljon.
Az OTP elnök-vezérigazgatója szerint 
ennek eléréséhez egyedülállóan jó és 
erős kuratórium állt fel. – Lázár János 
mindig elkötelezett volt a vidék iránt, 

ott élt és dolgozott is, a Fidesz mosta-
ni vidékpolitikájának egyik alapítója. 
Emellett a mezőhegyesi ménesbirtok 
kormánybiztosa, ezért nagy jelentősé-
gű értéket adhat az egyetemnek – fej-
tette ki Csányi.
Lázár János szerint a víz és a termő-
föld által elérhetjük, hogy a 21. szá-
zadban ne egy kicsi és kiszolgáltatott, 

hanem egy nagy és erős ország le-
gyünk. – Ennek az oktatás is az egyik 
gerince, hogy mi birtokoljuk Európa 
egyik legnagyobb agráregyetemét és 
agrártudását – jelentette ki az ország-
gyűlési képviselő, hangsúlyozva: va-
gyonkezelő alapítványként működnek 
majd, azaz a rájuk bízott vagyon nem 
veszíti el a közpénz jellegét.

A vidéki értelmiség bástyáit keresik

régiónak – Gyula, 
Makó, Mezőhegyes, 
Szeged – döntő 
szerepet szánnak. 
Ezért a kormány 
nagy érdeklődés-
sel figyeli, hogy mi 
történik a makói 
fürdő fejlesztésének 
ügyében, és az volt a 
kérdése, hogy ebben 
vállalnék-e eset-
leg többletmunkát, 
mert kormányzati 
szinten úgy ítélik 
meg, hogy lassan 
halad a beruházás.”

Lázár János ehhez hozzá-
tette: valóban 5 éve, 2015-
ben született meg arról az 
első kormányhatározat, 
hogy a makóiak terve és 
Makovecz Imre álma meg-
valósuljon, és most már 
konkrét lépéseket kell ten-
ni, ha azt szeretnénk, hogy 
a következő 1,5-2 évben 
megvalósuljon a beruházás.

  „Öt évig nem történt 
egy kapavágás sem, 
és tőlem azt várja 
most a miniszter-
elnök és a kormány, 
hogy a beruházás 
felgyorsuljon, ha-
ladjon előre, és 
belátható időn belül 
megvalósuljon.”

A kormánybiztos kiemel-
te azt is: jelenleg készen 
vannak a kiviteli tervek, 
volt egy sikertelen közbe-
szerzési eljárás, de a leg-
nagyobb probléma az, hogy 
hiányzik 9 milliárd forint a 
megvalósításhoz.

„Az első dolgom, hogy 9 mil-
liárd forintot szerezzek 

Makó városának. (…) Ha a 
9 milliárd forintos fejleszté-
si forrás rendelkezésre áll, 
akkor a fürdő beruházás 
néhány hónapon belül el-
kezdhető. Majd a következő 
lépés lesz, hogy mellette, 
közvetlenül egy szállodát is 
építsünk” – hangsúlyozta 
Lázár János.
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NYUGATI
TÁJEGY‐
SÉGÜNK

KORTÁRS
SZÍNÉSZ
(ZOLTÁN)

SVÉD ÉS
JAPÁN
AUTÓK

JELZÉSE

VALÓDI
A GÖRÖG
ÁBÉCÉ 7.
BETŰJE

RÓMAI
1‐ES

JELLEM‐
RAJZ

TANIN‐
TÉZMÉNY,
A DIÁKOK
NYELVÉN

HALK BE‐
FEJEZÉS!

MÉTER,
RÖVIDEN
ZÁSZLÓT
LENGET

FESTŐ
(VIKTOR)

AFRIKAI
ÁLLAM

SIEMENS,
RÖVIDEN

KISSÉ
SIVÁR!

KEREK
FÉM‐

KAPOCS
A RUHÁN

KÖNYÖ‐
RÖGVE

KÉR

JELES
MÉR‐

KŐZÉS
KÉSZLET,
RÖVIDEN

NEM
HAGY

ÉHEZNI

SZEMHÉJ‐
SZŐRZET
MEREV‐
GÖRCS

EHETŐ
GOMBA
CIPÉSZ

ESZKÖZE
SAJÁT
MAGA

ÁHÍTATOS‐
KODÁS

FÉM‐
PÁNTOS

GYÁRTÓ

A TANULÓ
VEZETŐ

JELE

BAKU
LAKOSA

SEMMIRE‐
KELLŐ

SZER‐
ZETES
A BÓR

VEGYJELE

ALUDJ,
BABA!

A HÁTÁRA
JEGYZŐ

BRIÓS‐
MARADÉK!

EZEN A
HELYEN

TÉNY

SZŐLŐBŐL
KÉSZÜL
FORMÁ‐
LÓDÁS

RÉMLIK

MAG NÉL‐
KÜLI TŰZ!

A MÚLT
IDŐ EGYIK

JELE
SZÉTVÁLÓ

FRISSÍTŐ
ITAL

1.

VŐLEGÉ‐
NYE VAN

DEPÓ
KÖZEPE!

TÖLTÉS

ÉPÜLET‐
SZINT

CIBÁL,
HÚZKOD

NÖVÉNYT
NEMESÍTŐ

SZERET
VESZE‐
KEDNI

MAKACS‐
SÁG

ÁZSIAI
ÁLLAT

MEGA‐,
RÖVIDEN

UDVARI
BEJÁRAT
FESTETT
(TOJÁS)

INKÁBB
A MÁSIK
LEHET

IKES IS!

TERÜLET,
RÖVIDEN

FOGADÁSI
ÖSSZEG

INDIAI
ASZKÉTA
AUSZTRÁ‐
LIAI ÁLLAT

MÉLY
MEGGYŐ‐

ZŐDÉS

FAJD
JELZŐJE

LEHET
HALPETE

LOGARLÉC
RÉSZE
50 SZÁ‐
ZALÉKA

OVÁCIÓ
KEZDETE!
ROSKAD,

RÉGIESEN

VISSZA‐
HÍ!

LÁMPA‐
LÁZAS

HÉZAG

RETTEGŐ

KONYHA‐
FŐNÖK

ELŐ‐
IDÉZŐ
VÍZI‐

NÖVÉNY

AZ EGYIK
EVAN‐

GÉLISTA

MEGTÖRT
(EMBER)
TELEK‐

HATÁROK!

CSAK, A
KÖZEPÉN!
BÖLCSŐ‐
BEN VAN!

LEHE‐
TŐSÉG
NÉMÁN
KÖTŐ!

ENNEK
KÖVET‐

KEZ‐
TÉBEN

MEGTA‐
PASZTAL
ORIENS,
RÖVIDEN

SOM‐
POLYGÓ

LITER,
RÖVIDEN

FEJ‐
VÉDŐT
VISELŐ

A MA‐
GASBA

KISZOL‐
GÁLÓ,

BÉRENC

„Válaszd a hazait!” – így szól 
a kampány, amely annak 
érdekében indult útjára, 
hogy a vásárlókat a hazai 
termékek vásárlására ösz-
tönözze. Nemcsak a gazda-
ság védelme szempontjából 
fontos ez, de az egészségünk 
szempontjából is, hiszen a 
kiváló termőföldeknek kö-
szönhetően élelmiszerből 
pl. rendkívül jó minőséget 
tudunk termelni: legyen 
szó gabonáról, zöldségről, 
gyümölcsről. A téli hóna-
pokban pedig talán még 
fontosabb, hogy egészséges 
élelmiszert fogyasszunk az 
immunrendszerünk erősí-
tése érdekében, és bár hazai 
friss gyümölcsöt, zöldséget 
nem tudunk ilyenkor, érde-
mes a feldolgozott formáját 
is, lekvárt, vagy befőttet, de 

remek és egészséges kiegé-
szítője lehet ételeinknek a 
magyar őrölt paprika vagy 
fokhagyma is – ez utóbbi rá-
adásul vírusölő hatású, ami 
kifejezetten előny a járvány-
helyzetben. A hazai méz-
nél pedig nem sok erősebb 
immunerősítő létezik, mege-
lőzésképpen is fogyaszt-
hatjuk akár magában, napi 
néhány kiskanállal, akár 
egy szelet vajas kenyérre 
kenve, de a teát is kiválóan 
ízesíti. Ráadásul akkor is 
segít, amikor megtörtént a 
baj: kiválóan fertőtleníti a 
gyulladt torkot és az emész-
tőrendszernek is jót tesz. Ha 
pedig egy csésze forróságra 
vágyunk, akkor se felejtsük 
el: igazán ízletes és jó minő-
ségű magyar teákat is lehet 
már kapni!

Télen is védjük
a szervezetünket
hazaival!
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